

Title (en)

DEVICE FOR RELEASABLE ATTACHMENT OF A SKI BOOT.

Title (de)

VORRICHTUNG ZUM LÖSBAREN VERBINDEN EINES SKISCHUHES.

Title (fr)

DISPOSITIF POUR FIXER DE MANIERE LIBERABLE UNE CHAUSSURE DE SKI.

Publication

EP 0267927 A1 19880525 (DE)

Application

EP 87902504 A 19870418

Priority

AT 122086 A 19860507

Abstract (en)

[origin: WO8706802A1] A device comprising a ski binding which can be secured to a ski, whereby the ski boot is provided with an engagement element which is located longitudinally in relation to the latter. The engagement element is formed, in the known manner, of a wire material with a plurality of bends, whereby its cross-piece is located at a distance from the front end of the boot and its side-pieces, which are adjacent to the cross-piece, are secured at the front-end region of the sole of the ski boot by free bent-out wire sections. According to the invention, the free wire sections (6, 7) of each side-piece (4, 5) of the engagement element (2) are additionally bent out in the direction of the cross-piece (3) at an angle (alpha), as a result of which a better attachment of the engagement element (2) and distribution of forces is achieved between the engagement element and ski boot (1). Furthermore, according to the invention, the individual side-pieces (4, 5) should be divided into at least two wire sections the direction of which differs from that of the previous or next wire section.

Abstract (fr)

Le dispositif décrit comprend une fixation de ski qui se fixe sur un ski, la chaussure de ski étant pourvue d'un élément d'engagement qui est situé longitudinalement par rapport à cette dernière. L'élément d'engagement est formé, de manière connue, d'un fil métallique recourbé plusieurs fois, son élément transversal étant situé à une certaine distance de l'extrémité frontale de la chaussure et ces éléments latéraux, adjacents à l'élément transversal, étant assujettis au niveau de la région de l'extrémité frontale de la semelle de la chaussure de ski par des sections de fil métallique recourbées libres. Les sections de fil métallique libres (6, 7) de chaque élément latéral (4, 5) de l'élément d'engagement (2) sont en outre recourbées en direction de l'élément transversal (3) selon un angle (alpha), ce qui améliore la fixation de l'élément d'engagement (2) et la répartition des efforts entre l'élément d'engagement et la chaussure de ski (1). De plus, selon l'invention, les éléments latéraux (4, 5) individuels doivent être divisés en au moins deux sections de fil métallique dont la direction diffère de celle de la section de fil précédente ou suivante.

IPC 1-7

A43B 5/04; A63C 9/20

IPC 8 full level

A43B 5/04 (2006.01); **A63C 9/20** (2012.01)

CPC (source: EP US)

A43B 5/0411 (2013.01 - EP US); **A43B 5/0413** (2013.01 - EP US); **A63C 9/20** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

See references of WO 8706802A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

WO 8706802 A1 19871119; AT 385424 B 19880325; AT A122086 A 19870915; DD 257587 A5 19880622; EP 0267927 A1 19880525; EP 0267927 B1 19900207; FI 85225 B 19911213; FI 85225 C 19920325; FI 875058 A0 19871116; FI 875058 A 19871116; JP H0341161 B2 19910621; JP S63500779 A 19880324; SU 1648240 A3 19910507; US 4872272 A 19891010

DOCDB simple family (application)

EP 8700211 W 19870418; AT 122086 A 19860507; DD 30246487 A 19870505; EP 87902504 A 19870418; FI 875058 A 19871116; JP 50278687 A 19870418; SU 4355004 A 19880106; US 17499388 A 19880105